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	MR de Montcalm
Procès-verbal de la réunion


	
	
	

	Special May Council Meeting – 
May 21, 2025 - 12:00 PM 
	
	Réunion ordinaire du conseil d’avril - 21 mai 2025 à 12h


	
	
	

	Minutes of the Special Meeting of the Rural Municipality of Montcalm, held virtually in the town office, in the Village of St Jean Baptiste, in the Province of Manitoba, this 21st day of May, 2025 at 12:00 p.m.

If an item is included in the agenda and not included in the corresponding minutes this indicates there was no report given.

Voter attendees:
Paul Gilmore (Reeve)
Emile Remillard (Councillor)
Harold Janzen (Councillor)
Jean Barnabe (Councillor)
Louis Duval (Councillor)

Non-Voter Attendees: 
Jolene Bird (CAO)
Katherine Roy (Assistant CAO)

Absent: Paul Sabourin (Councillor)
	
	Procès-verbal de la réunion ordinaire de la Municipalité rurale de Montcalm, tenue au bureau municipal, dans le Village de Saint Jean Baptiste, dans la province du Manitoba, le 21 mai 2025 à 12h.

Si un point est inscrit à l’ordre du jour et ne figure pas dans le procès-verbal correspondant, cela signifie qu’aucun rapport n’a été présenté.

personnes votantes présentes :
Paul Gilmore (préfet)
Émile Rémillard (conseiller)
Harold Janzen (conseiller)
Jean Barnabé (conseiller)
Louis Duval (conseiller)


personnes non votantes présentes :
Jolene Bird (directrice générale)
Katherine Roy (directrice générale adjointe)

Absent: Paul Sabourin (conseiller) 

	
	
	

	1 Opening of Meeting 
Reeve Paul Gilmore called the meeting to order at 12:38 PM.
	
	1 Ouverture de la réunion
Le préfet Paul Gilmore ouvre la séance à12 h 38.

	
	
	

	2 Adoption of Agenda 
Res. No: 25 119
Moved By: Emile Remillard
Seconded By: Jean Barnabe

BE IT RESOLVED that the agenda for the meeting of May 21, 2025 is hereby adopted as amended by Council.

CARRIED
	
	2 Adoption de l’ordre du jour
No de rés.: 25 119
Proposée par: Émile Remillard 
Appuyée par: Jean Barnabé

IL EST RÉSOLU QUE l’ordre du jour de la réunion du 21 mai 2025 soit par la présente adopté tel qu’amendé par le conseil.

ADOPTÉE

	
	
	

	3 Correspondence  

	
	3 Correspondance


	
	
	

	3.1 Correspondence – Action Required
	
	3.1 Correspondance – action requise

	3.1.1 Site 89 – Enineering for Phase 2 – Stantec – Site 89 
Res. No: 25 120
Moved By: Louis Duval
Seconded By: Jean Barnabe

WHEREAS the Rural Municipality of Montcalm suffered extensive damage to site 89 as a result of the 2023 Spring Flood and Manitoba Emergency Management Organization has determined that the site is an eligible site under the Disaster Financial Assistance Program.
 
BE IT RESOLVED that the Phase II Engineering Proposal for Final Design and Contract Administration for site 89 be awarded to Stantec Consulting Ltd. for the sum of $158,300 excluding taxes and in accordance with the Professional Services Agreement.
 
FURTHER BE IT RESOLVED that the engineering costs be included in the disaster financial assistance claim being submitted to Manitoba Emergency Management Organization program for reimbursement.

CARRIED
	
	3.1.1 Site 89 – technique de la phase 2 – Stantec – site 89
No de rés: 25 120
Proposée par: Louis Duval
Appuyée par: Jean Barnabé

ATTENDU QUE la Municipalité rurale de Montcalm a subi des dommages importants au site 89 à la suite de l’inondation printanière de 2023 et que l’Organisation des mesures d’urgence du Manitoba a déterminé que le site est admissible au Programme d’aide financière aux sinistrés;

IL EST RÉSOLU que la proposition technique de la phase II pour la conception finale et l’administration du contrat pour le site 89 soit attribuée à Stantec Consulting Ltd. pour un montant de 158 300 $, taxes en sus, conformément au contrat de services professionnels;

IL EST AUSSI RÉSOLU que les coûts techniques soient inclus dans la demande d’aide financière en cas de catastrophe soumise au programme de l’Organisation des mesures d’urgence du Manitoba pour remboursement.

ADOPTÉE

	3.1.2 Site 54 – Engineering for Phase 2 – Stantec
Res. No: 25 121
Moved By: Harold Janzen
Seconded By: Emile Remillard

WHEREAS the Rural Municipality of Montcalm suffered extensive damage to site 54 as a result of the 2023 Spring Flood and Manitoba Emergency Management Organization has determined that the site is an eligible site under the Disaster Financial Assistance Program.
 
BE IT RESOLVED that the Phase II Engineering Proposal for Final Design and Contract Administration for site 54 be awarded to Stantec Consulting Ltd. for the sum of $193,200 excluding taxes and in accordance with the Professional Services Agreement.
 
FURTHER BE IT RESOLVED that the engineering costs be included in the disaster financial assistance claim being submitted to Manitoba Emergency Management Organization program for reimbursement.

CARRIED
	
	3.1.2 Site 54 – technique de la phase 2 – Stantec
No de résolution : 25 121
Proposée par : Harold Janzen
Appuyée par : Émile Rémillard

ATTENDU QUE la Municipalité rurale de Montcalm a subi des dommages importants au site 54 à la suite de l’inondation printanière de 2023 et que l’Organisation des mesures d’urgence du Manitoba a déterminé que le site est admissible au Programme d’aide financière aux sinistrés;

IL EST RÉSOLU que la proposition technique de la phase II pour la conception finale et l’administration du contrat pour le site 54 soit attribuée à Stantec Consulting Ltd. pour un montant de 193 200 $, taxes en sus, conformément au contrat de services professionnels;

IL EST AUSSI RÉSOLU que les coûts techniques soient inclus dans la demande d’aide financière en cas de catastrophe soumise au programme de l’Organisation des mesures d’urgence du Manitoba pour remboursement.

ADOPTÉE

	3.1.3 Site 37 – Engineering for Phase 2 – Stantec
Res. No: 25 122
Moved By: Louis Duval
Seconded By: Jean Barnabe

WHEREAS the Rural Municipality of Montcalm suffered extensive damage to site 37 as a result of the 2023 Spring Flood and Manitoba Emergency Management Organization has determined that the site is an eligible site under the Disaster Financial Assistance Program.
 
BE IT RESOLVED that the Phase II Engineering Proposal for Final Design and Contract Administration for site 37 be awarded to Stantec Consulting Ltd. for the sum of $349,300 excluding taxes and in accordance with the Professional Services Agreement.
 
FURTHER BE IT RESOLVED that the engineering costs be included in the disaster financial assistance claim being submitted to Manitoba Emergency Management Organization program for reimbursement.

CARRIED
	
	3.1.3 Site 37 – technique de la phase 2 – Stantec
No de résolutions: 25 122
Proposée par: Louis Duval
Appuyée par: Jean Barnabé

ATTENDU QUE la Municipalité rurale de Montcalm a subi des dommages importants au site 37 à la suite de l’inondation printanière de 2023 et que l’Organisation des mesures d’urgence du Manitoba a déterminé que le site est admissible au Programme d’aide financière aux sinistrés;

IL EST RÉSOLU que la proposition technique de la phase II pour la conception finale et l’administration du contrat pour le site 37 soit attribuée à Stantec Consulting Ltd. pour un montant de 349 300 $, taxes en sus, conformément au contrat de services professionnels;

IL EST AUSSI RÉSOLU que les coûts techniques soient inclus dans la demande d’aide financière en cas de catastrophe soumise au programme de l’Organisation des mesures d’urgence du Manitoba pour remboursement.

ADOPTÉE

	3.1.4 Site 31 – Engineering for Phase 2 – Stantec
Res. No: 25 123
Moved By: Harold Janzen
Seconded By: Jean Barnabe

WHEREAS the Rural Municipality of Montcalm suffered extensive damage to site 31 as a result of the 2023 Spring Flood and Manitoba Emergency Management Organization has determined that the site is an eligible site under the Disaster Financial Assistance Program.
 
BE IT RESOLVED that the Phase II Engineering Proposal for Final Design and Contract Administration for site 31 be awarded to Stantec Consulting Ltd. for the sum of $206,000 excluding taxes and in accordance with the Professional Services Agreement.
 
FURTHER BE IT RESOLVED that the engineering costs be included in the disaster financial assistance claim being submitted to Manitoba Emergency Management Organization program for reimbursement.

CARRIED

	
	3.1.4 Site 31 – technique de la phase 2 – Stantec
No de résolution: 25 123
Proposée par: Harold Janzen
Appuyée par: Jean Barnabé 

ATTENDU QUE la Municipalité rurale de Montcalm a subi des dommages importants au site 31 à la suite de l’inondation printanière de 2023 et que l’Organisation des mesures d’urgence du Manitoba a déterminé que le site est admissible au Programme d’aide financière aux sinistrés;

IL EST RÉSOLU que la proposition technique de la phase II pour la conception finale et l’administration du contrat pour le site 31 soit attribuée à Stantec Consulting Ltd. pour un montant de 206 000 $, taxes en sus, conformément au contrat de services professionnels;

IL EST AUSSI RÉSOLU que les coûts techniques soient inclus dans la demande d’aide financière en cas de catastrophe soumise au programme de l’Organisation des mesures d’urgence du Manitoba pour remboursement.

ADOPTÉE

	
	
	

	4 Adjournment
Res. No: 25 124
Moved By: Emile Remillard 
Seconded By: Louis Duval 

BE IT RESOLVED THAT the Montcalm Council authorizes and confirms all instructions and/or directions to Administration, and matters received as information; 

AND BE IT FURTHER RESOLVED that this meeting is adjourned, and the next regular meeting of Council be held on June 18,2025 at 8:00 am. 

Adjourned: 12:41 PM 

CARRIED
	
	4 Levée de la séance 
No de rés: 25 124
Proposée par: Émile Rémillard
Appuyée par: Louis Duval

IL EST RÉSOLU QUE le conseil de Montcalm authorise et confirme toutes les instructions et directives à la direction, et les questions reçues à titre d’information; 

IL EST AUSSI RÉSOLU QUE cette séance soit levée et que la prochaine réunion ordinaire du conseil ait lieu le 18 juin 2025 à 8 h.

Levée de la séance : 12 h 41.

ADOPTÉE
 





	____________________________________________

	Paul Gilmore
Reeve/préfet

	
	
	

	____________________________________________

	Jolène Bird
Chief Administrative Officer/directrice générale
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